
Marstal Sejlklub – Bestyrelsesmøde 19. marts 2024 
 

Til stede: Sonnich Sonnichsen, Erik Boye, Anders Bothe, Thomas Krag Nielsen, Erik Jørs, Anne 
Haase & Jens Naldal 

A+ud: Tobias Kofoed & Brita Rasmussen. 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 
2. Søge penge Fl mastetelt - rep af port, nye mastehylder så alle master kan opbevares i teltet, 

hylder Fl opFmister 
3. Nuværende mastehus kan det overtages af ro-udvalget, hvis/når vi får Flstrækkelig med 

mastehylder i teltet? 
4. På sigt navneændring Fl 'Marstal Sejl- og Roklub', eller vil ro-udvalget i stedet hedde 

Marstal Roklub 
5. Evt. 

 

Referat: 

1. Referat godkendt 
 

2. Sejlklubben ansøger Rise Sparekasse om støSe Fl en ny presenningsport Fl mastetelt. 
Tilbud fra Jon sejlmager er indhentet og vedlægges ansøgning. Erik J. skriver ansøgning. 
Øvrig ansøgninger / økonomi: 

a. Roafdeling ansøger også Rise Sparekasse om penge Fl en vogn Fl den nye båd og Fl 
nye ’pylrepuder’ og styrmandspuder. 

b. Bente ansøger Ærø Kommune om Flskud iht. Ærø Ordningen når dokumentaFon er 
på plads. 

c. Bestyrelsen går i dialog med ungdomsafdelingen for at styrke 
konFngentopkrævningen fra afdelingen. KonFngent skal være betalt inden 
deltagelse i akFviteter. 
 

3. Kran/pladsudvalg ønsker ikke flySe master Fl mastetelt således at roafdelingen kan 
overtage mastegaragen Fl båderum om sommeren og vedligeholdelsesrum om vinteren.  

a. Se vedhæ[ede skrivelse fra kran/pladsudvalg. 
b. Enighed om, at hele sejlklubben har pladsmangel. Der er ikke plads nok Fl 

vinteropbevaring af både på det af kommunen lejede areal, roafdelingen har ikke 
plads Fl alle både under tag (hverken i sæsonen eller om vinteren) og 
vinteropbevaring af master er ikke ideel på to lokaFoner. 



c. Pladsudvalget oplyser, at der i øjeblikket står en 5-6 både på pladsen, der enten ikke 
er betalt for, eller har ukendt ejer/fremFd. 

d. Når bådene e[er sæsonstart er sat i vandet, vil pladsudvalg / bestyrelsen evaluere, 
hvor mange både / vogne, der ikke er betalt for / bruges, og hvordan disse `ernes 
for at frigøre mere plads på arealet.  

e. Der skal ryddes op på hele arealet – alt ikke brugt / mærket udstyr smides ud / 
kasseres.  

f. Bestyrelsen søger råd fra advokat vedr. det juridiske i[. bortskaffelse af både/vogne, 
der ikke er betalt for. Annonce i Ugeavisen nok? 

g. Thomas checker andre klubbers erfaringer med bortskaffelse af gamle både/udstyr. 
h. Når joller og robåde e[eer sæsonstart er ude af masteteltet skal der ryddes op/ud 

for at skaffe mere plads i teltet. Alt gammelt materiel uden ejerskab smides ud. 
i. Når der er overblik over pladsen på pladsen og i teltet og der er ryddet op tager 

bestyrelsen / formanden kontakt Fl Marstal Havn / kommunen om mulig leje af 
større areal. 
 
Forslag/Fltag Fl forbedring af forholdene for alle afdelinger: 

1. Fast overdækning af område mellem sejlklub og roafdeling husene. 
Herunder vil sejlklubbens joller og et antal robåde kunne vinteropbevares. 
Overslag / prisindikaFon indhentes 

2. Sejlklubben køber et af de fire telte vest for masteteltet næste gang et bliver 
ledigt. Her vil sejlklubbens joller kunne vinteropbevares. 

3. Der laves en lav overdækning (under vindueshøjde) på nordsiden af 
sejlklubbens bygning Fl vinteropbevaring af 1-2 robåde. 

4. Thomas udarbejder forslag Fl masteopbevaring ’i højden’ i mastetelt 
5. 20 fods container udski[es med en 40 fods –> plads Fl joller i container. 
6. På den lange bane ønskes et nyt ’klubhus’ for roafdeling / ungdomsafdeling / 

master. Projekt skal udtænkes, udarbejdes og fonde skal søges. 
7. Roafdeling skal under alle omstændigheder have bedre faciliteter i bådehal 

(afløb, nye port(e), inddeling af bådehal), toilejaciliteter og 
omklædningsfaciliteter om vinteren, og i Videncenter på lo[er (vand 
(varmt/koldt), afløb). Understøtning af lo[. 

 

4. Roafdelingen har ikke noget ønske om ændringer i struktur eller Flhørsforhold, men ser 
gerne et mere mundret navn for afdelingen. ’Marstal Sejlklubs Roafdeling’ er tungt at bruge 
især i[. eksterne aktører. 
Bestyrelsen besluSede at arbejde videre med, og undersøge stemningen for en 
navneændring af ’Roafdelingen’ Fl ’Marstal Roklub’ og/eller en navneændring af 
sejlklubben Fl Marstal Sejl- og Roklub. 
 
 



5. Eventuelt. 
a. Der aloldes en fællesspisning for alle udvalg/afdelinger under sejlklubben. Dato 

fastlægges (19. april foreslået). Erik J. er tovholder. 
b. Roafdelingen foreslår, at sejlklubben begynder, at bruge sin facebookside Fl intern 

og ekstern kommunikaFon. For at skabe mere sammenhold i klubben og skabe 
mere opmærksomhed om klubben – også ekstern opmærksomhed ved deling af 
opslag på Oplev Mit Ærø osv.  
Roafdelingen har kun posiFve erfaringer med deres brug af egen facebookside. 
Skaber sammenhold og omtale. Andre roklubber følger f.eks. med i hvad der sker i 
roafdelingen.  
Sejlklubben har en Facebookside, der er registreret på hjemmeadressen for et 
Fdligere bestyrelsesmedlem; men den er Flsyneladende ikke i brug. 
Anne tager kontakt Fl bestyrelsesmedlemmet og vil overtage administratorrolle og 
søge at få gang i siden – med alles hjælp. 

c. Bestyrelsen arbejder fortsat på at finde en ny kasserer, da Bente ønsker at stoppe. 
Bente Flbyder grundig overlevering og assistance i opstartsperiode. 

d. Anders overtager klubhusudlejning fra medio maj. Bente giver overlevering Fl 
Anders. Betaling af leje og evt. konFngent skal ske inden nøgler udleveres. 

e. Anders indkøber nye dæk Fl ’Vandloppens’ vogn. 
f. Oprydning d. 6. april før standerhejsning: 

i. Erik J sørger for annonce i Ugeavisen 
ii. Anne lægger info på Facebookside 

iii. Festudvalg sørger for øl og pølser + grill. 
g. Standerhejsning d. 7. april: 

i. Erik J sørger for annonce i Ugeavisen 
ii. Anne lægger info på Facebookside 

iii. Festudvalg sørger for Sild, Brød, drikkevarer osv. 
iv. Roudvalg sørger for arrangement ifm. navngivning af ny båd 
v. Erik J. skaffer sangtekst Fl standerhejsning. 


